
 

 

مراسم صبحگاه لشكر 27 محمد رسول االله ( ص) - 23 /خرداد/ 1375

در جريان شركت حضرت آيت االله خامنه اى رهبر معظم انقلاب اسلامى و فرمانده كل قوا در مراسم صبحگاه لشكر 27
محمد رسول االله ( ص) سپاه پاسداران انقلاب اسلامى، كه در روز يكشنبه انجام شد و خبر اين مراسم نيز به اطلاع

مردم عزيز رسيد، مقام معظم رهبرى پس از پايان مراسم در يك نشست صميمى و دوستانه با فرماندهان و شمارى از
رزمندگان اين لشكر كه بيش از 5/1 ساعت به طول انجاميد، بيانات بسيار مهمى ايراد فرمودند كه نظر به اهميت

سخنان حضرت آيت االله خامنه اى در تبيين نقش خواص در جامعه به عنوان عناصر اهل فكر و تحليل بر آن شديم
تا با كسب اجازه از دفتر مقام معظم رهبرى به پخش خبر آن مبادرت ورزيم. از اينرو توجه شما مردم عزيز و وفادار

ايران را به گزيده اى از بيانات معظم له جلب مى نمائيم:
حضرت آيت االله خامنه اى رهبر معظم انقلاب اسلامى و فرمانده كل قوا، روز يكشنبه در جمع فرماندهان و شمارى از

رزمندگان لشكر 27 محمد رسول االله ( ص) طى سخنان مهمى بر اهميت عبرت گرفتن از حوادثى كه به فاجعه دردناك
كربلا انجاميد، تأكيد كردند و نقش مهم خواص به عنوان عناصر اهل فكر و معرفت و تحليل را در تعيين مسير حركت

تاريخ يادآور شدند.
مقام معظم رهبرى در اين اجتماع، با تحليل جامعى از حوادث عبرت انگيز فاجعه كربلا فرمودند: قرآن، مسلمانان را

به عبرت گرفتن از تاريخ دعوت مى كند و لازمه آن داشتن دغدغه نسبت به آينده است و بر همين اساس، امت اسلام
بايد دريابد كه چرا پنجاه سال پس از وفات پيامبر عظيم الشأن اسلام، كار كشور اسلامى به جايى رسيد كه مردم

مسلمان آن زمان اعم از امير، سردار، عالم، قاضى و قارى در كوفه و كربلا جمع شدند و حسين بن على ( ع) يعنى
عزيز پيامبر را با آن وضع فجيع به شهادت رساندند. بنا بر اين از درسهاى عاشورا مهم تر، عبرتهاى عاشوراست.

حضرت آيت االله خامنه اى سكوت مردم كوفه و همراهى آنان با دستگاه حكومت ظالمانه يزيد بن معاويه را در به
هدر دادن خون امام عادل، دغدغه آفرين توصيف كردند و فرمودند: اين سؤال مطرح است كه چرا امت اسلامى در
عصر امام حسين ( ع) با وجود دقت فراوان نسبت به جزئيات احكام اسلامى و آيات قرآن كريم، در چنين قضيه
واضحى دچار چنان سستى، سهل انگارى و غفلتى شد كه فاجعه عظيمى چون شهادت حسين بن على ( ع) را به

وجود آورد.
رهبر معظم انقلاب اسلامى عناصر اهل انديشه و تحقيق را به تدبير هر چه بيشتر در حوادث مهم صدر اسلام سفارش
كردند و فرمودند: بايد نگهبان امينى راه را نشان دهد، چشمان تيزبينى تا اعماق حركت جامعه را ببيند، افراد صاحب

فكرى، كار را هدايت كنند و اراده هاى محكمى، پشتوانه اين حركت باشند تا خاكريز و دژ محكم و نفوذناپذيرى در
برابر دشمن به وجود آيد، چه در غير اين صورت بيم آن مى رود كه جامعه اسلامى ما به آنجا برسد كه امام حسين (
ع) با آن مواجه شد و انتظار مى رود كه اين معنا در فرهنگ كنونى كشور ما از سوى افراد صاحب رأى و نظر و فكر و

انديشه به وجود آيد و عبرت لازم از حادثه عاشورا گرفته شود.
مقام معظم رهبرى، ايران اسلامى را كانون جهاد و ايثار و ارزشها خواندند و در ادامه سخنانشان فرمودند: ايران كشور

جهاد فى سبيل االله است و در راس كشور عناصر مؤمن، مجاهد، آگاه و صميمى قرار دارند و شخصيتى مبارز و
مجاهدى مانند آقاى هاشمى رفسنجانى رئيس جمهور اين كشور است كه تمامى عمر خود را در جهاد گذرانده و اكنون

نيز شب و روز در جهاد فى سبيل االله قرار دارد و خدا را شكر مى كنيم كه مسؤولان كشور، علماى اعلام، نيروهاى
مسلح از جمله سپاه پاسداران انقلاب اسلامى با سوابقى درخشان و نيز گويندگان، مبلغين و بخشهاى دانشگاهى

همه در مسير خدمت به انقلاب، اسلام و ارزشها حركت مى كنند.
مقام معظم رهبرى سپس در تبيين معنا و مفهوم عوام و خواص در جامعه فرمودند: كسانى كه براساس فكر و آگاهى
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و تحليل، تصميمى را اتخاذ و به آن عمل مى كنند، در زمره خواص هستند و كسانى كه بدون تحليل و تشخيص
صحيح، تحت تأثير جو، اقدام و حركت مى كنند عوام ناميده مى شوند. بنا بر اين عوام يا خواص بودن، ارتباطى با
فقر و ثروت، با سواد بودن يابى سوادى و مرد و زن بودن ندارد. زيرا بسيارند افراد بى سواد و يا فقيرى كه در زمره

خواص هستند و چه بسا افراد تحصيل كرده و يا ثروتمندى كه عوام محسوب مى شوند.
حضرت آيت االله خامنه اى به قرار گرفتن خواص در دو جبهه حق و باطل اشاره كردند و فرمودند: خواص طرفدار حق،

در هنگام عمل به تكاليف دشوار و در برابر امتحانهاى سخت، يا آن طورند كه به راحتى از متاع و بهره هاى زندگى
دنيوى دست بر مى دارند و يا چنانند كه در شرايط سخت و دشوار نمى توانند بر زيباييهاى مادى زندگى نظير مقام،

شهرت، پول، لذت و راحتى چشم فروبندند. بنا بر اين هرگاه تعداد خواص طرفدار حق كه حاضرند در پاى عمل به
تكليف از متاع دنيا دست بردارند و حتى از جان خود دست بشويند، بيشتر باشد ؛ آن جامعه كاملا بيمه خواهد شد و

هيچگاه دچار حالت دوران امام حسين ( ع) نمى شود.
رهبر معظم انقلاب اسلامى حاضران را به افزايش قدرت تحليل و تشخيص و كسب معرفت هر چه بيشتر سفارش
كردند و فرمودند: عوام يا خواص بودن، به دست خود افراد است زيرا كسى كه از روى بصيرت كار نمى كند، در زمره

عوام است. بنا بر اين براى عوام نبودن بايد هر كارى كه انجام مى شود براساس بصيرت باشد. همچنين ترديدى
نيست كه خواص جامعه اسلامى ما از جمله خواص طرفدار حق هستند زيرا دعوت آنها به سنت، عترت، ارزشهاى

اسلامى و راه خداوند است.
حضرت آيت االله خامنه اى به نقش خواص در شهادت مظلومانه امام حسين ( ع) اشاره كردند و فرمودند: هنگامى

كه امام حسين ( ع) عليه حكومت يزيد قيام كرد، بسيارى از خواص به كمك آن حضرت نيامدند و به راحتى دنياى
خود را بر سرنوشت دنياى اسلام در قرنهاى پس از خود ترجيح دادند و حركت عوام نيز به تبعيت از آنان صورت
گرفت. بنا بر اين اينجانب هر چه در ماجراى عاشورا دقت مى كنم در مى يابم كه خواص طرفدار حق، بيشترين

تقصير را دارند و برخى از آنان در نهايت بدى عمل كردند.
رهبر معظم انقلاب اسلامى بر تأثير يك حركت بجا و به هنگام در نجات تاريخ، تأكيد كردند و فرمودند: تشخيص،

تصميم گيرى و اقدام خواص در وقت لازم و گذشت به هنگام آنان از زيباييهاى فريبنده دنيا، تاريخ را نجات مى دهد
و ارزشها را حفظ مى كند. بنا بر اين خواص بايد در لحظه مناسب، حركت لازم را انجام دهند چه در غير اين صورت

اقدام بعدى آنان ثمرى نخواهد داشت.
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